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1. Den særlige tildeling til udegrupper og skovbørnehaver ophører med virkning fra budget 
2018 

 

Opsamling 
BUPL og Dagtilbuds-MED tilslutter sig forslaget.  
 
Bestyrelserne for de fem kommunale dagtilbudsområder og i de syv selvejende institutioner i Viborg er 
enige om, at tildelingen bør være ens for alle så alle områder og institutioner får lige vilkår. Gruppen 
ønsker, at der bliver fundet en varig løsning. Dog er det nødvendigt med ekstra tildeling til Engelsborg 
Børnehus (indtil udvidelse i 2020), Fredly og Digterparkens Børnehus, indtil der er fundet løsninger på de 
manglende kvadratmeter i de tre institutioner. 
 
Områdebestyrelsen Område Nord ønsker at bevare tilbuddene Skovbørnehaven Fredly og 
Naturbørnehaven Hejlskovgaard i deres nuværende form. Dette vil have økonomiske konsekvens for de 
øvrige enheder i område Nord. Bestyrelsen finder, at man politisk fralægger sig ansvaret i forhold til, om 
man fortsat vil sikre mangfoldigheden af tilbud i dagtilbud i Viborg Kommune. 
 
Område-MED Nord og Lupinmarkens MED mener, det bør være en politisk beslutning, om ude - og 
naturgrupper skal være et tilbud i Viborg kommune. Prioriteres dette tilbud, må der også fremover være 
en særlig økonomisk tildeling, der gør det muligt, da tilbuddene også er udfordret af at være små 
afdelinger. Dette fremhæves også af Lokal-MED i Møldrup Børnehuse og Hejlskovgaard, Skals Børnehuse 
og Vestbyens Børnehus. 
 
Forældrerådet i Børnehuset Kokholm ønsker, at den særlige ressourcetildeling fortsætter, så børnehuset 
Kokholms skovgruppe kan bevares. Skovgruppen giver børnene andre muligheder for læring. 
 
Områdebestyrelsen i Område Sydøst ønsker, at der bliver fundet en varig løsning og er overordnet set 
positivt indstillet overfor forslaget, om end det har en ikke ubetydelig negativ effekt på områdets 
økonomi. MED i området tilslutter sig dette høringssvar. 
 
Områdebestyrelserne fra Område Sydvest og Vest tilslutter sig forslaget fra Børne- og Ungdomsudvalget, 
og områdebestyrelse Vest fremhæver, at det bør tages højde for børneperspektivet såvel som 
økonomien. Flere MED fra begge område fremhæver de samme to pointer. 
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Høringssvar 
 

BUPL: 
BUPL er af den opfattelse, at de enkelte områder har en størrelse hvor nødvendig ekstra bemanding vil 
kunne gives indenfor området, hvis der netop er behov herfor, netop undtaget de steder hvor man vil 
fastholde tillægget for udegrupper. 
 

Medarbejdersiden Dagtilbuds-MED 
Medarbejder siden i Dagtilbuds-MED er enig i forslaget. 
 

Formænd for områdebestyrelserne og formænd/næstformænd for de selvejende institutioner 
Bestyrelserne for de fem kommunale dagtilbudsområder og i de syv selvejende institutioner i Viborg 
Kommune står i fællesskab bag følgende forslag til, hvordan tildelingen til udegrupper bør ske fremover. 
Vi håber, at børne- og ungdomsudvalget vil tage nedenstående med i temadrøftelsen på udvalgets møde 
den 28. februar. I bestyrelserne på tværs af Viborgs institutioner er vi enige om, at tildelingen bør være 
ens for alle så alle områder og institutioner får lige vilkår. 
Dog forudsætter denne tilgang, at der findes en løsning for de få institutioner, der har udegrupper pga. 
pladsmangel. I disse institutioner er udegrupper ikke et tilvalg, men en nødvendighed, der ikke kan 
fravælges ved sygdom i personalegruppen, dårligt vejr eller andet. 
Vi henviser i den forbindelse til oversigt over udegrupper, som blev udarbejdet af forvaltningen ifm. 
budgetprocessen 2016 som bilag til udvalgets møde den 14. Juni 2016, hvor det fremgår, hvilke 
institutioner, der har udegrupper pga. pladsmangel: Engelsborg Børnehus (indtil udvidelse i 2020), Fredly 
og Digterparkens Børnehus. Indtil der er fundet løsninger på de manglende kvadratmeter i de tre 
institutioner, er det nødvendigt, at der fortsat vil være ekstra tildeling til disse tre institutioner. 
Vi vil tillige gerne opfordre til, at der vedtages en blivende plan, så der ikke hvert år skal diskuteres 
tildeling til udegrupperne. Denne plan skal naturligvis ikke række længere end til, at pladsproblemerne er 
løst. Vi vil blot sikre, der ikke hvert år skal bruges energi på dette spørgsmål. 
 

Områdebestyrelsen Område Nord 
Bestyrelsen vil klart gerne bevare tilbuddene Skovbørnehaven Fredly og Naturbørnehaven 
Hejlskovgaard, som de tilbud de er i dag. Da alle dagtilbud er udfordret på normeringerne, og der hele 
tiden må prioriteres, kan konsekvensen meget vel blive at dette ikke er muligt ved en ændret tildeling af 
midlerne til disse. I forvejen der en økonomisk udfordring da det er meget små afdelinger pga. faldende 
børnetal i området, hvorfor personaleressourcerne er små. Den ekstra tildeling har sikret at hverdagen 
netop har kunnet fungeret og der er mulighed for at gøre brug af de unikke omgivelser og det særlige 
pædagogiske tilbud, der er i netop disse to afdelinger. Bestyrelsen finder, at man politisk fralægger sig 
ansvaret, i forhold til om man fortsat vil sikre mangfoldigheden af tilbud i dagtilbud i Viborg Kommune 
ved fremadrettet at gøre dette til en bestyrelses beslutning. Beslutningen om at have forskellige tilbud er 
taget politisk, men nu bliver det bestyrelsen, der skal træffe beslutningen om en evt. ændring i det 
pædagogiske tilbud begrundet i økonomiske udfordringer. Det finder bestyrelsen ikke er ordentligt. 
Samtidig kan der være en bekymring i forhold til om der vil være forældre kræfter der vælge at etablerer 
et privat tilbud, hvis der ændres i det tilbud der er i de to enheder, da det er et aktivt valg fra forældres 
side at indskrive deres børn i en Skovbørnehave eller en Naturbørnehave. Skal bestyrelsen fortsat 
tilgodese Fredly og Hejlskovgaard med den nye tildelings model vil dette have økonomiske konsekvens 
for de øvrige enheder i område NORD, sammenlignet med områder der enten ikke har eller ønsker at 
etablerer natur eller skov tilbud. 
 

Område-MED Område Nord 
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Område- MED finder det positivt, hvis der findes en varig afklaring i forhold til tildeling til ude- og 
naturgrupper, så denne diskussion ikke skal tages op hvert år i forbindelse med budgetlægningen, med 
deraf følgende negative konsekvenser for arbejdsmiljøet og usikkerhed for fremtiden i de berørte 
institutioner. Område-MED mener det bør være en politisk stillingtagen og beslutning om ude - og 
naturgrupper skal være et tilbud i Viborg kommune. Område MED, mener at de nuværende ude- og 
skovbørnehaver har en beliggenhed og nogle rammer, man bør prioriterer som en del af et varieret og 
mangfoldigt dagtilbud i Viborg Kommune. Prioriteres dette tilbud må der også fremover være en særlig 
økonomisk tildeling, der gør det muligt da disse også er udfordret af at være små afdelinger, hvor  
normeringen fortsat er sårbar ved sygdom, ferie, og uddannelse. I Fredly er der desuden den udfordring, 
at de fysiske forhold ikke kan rumme hele børnegruppen (max 15 børn) og en deling af børnene i 
pavillonen og hovedhuset er der ikke personaleressourcer til, hvis tildelingen ændres. 
 

Børnehuset Lupinmarken Lokal-MED Område Nord 
Vi finder det er en politisk beslutning om man ønsker at opretholde skovbørnehaver/udegrupper i Viborg 
Kommune. Prioriteres dette tilbud fortsat må der også tildeles økonomi, der muliggør dette trods små 
decentrale enheder. Vi finder at de nuværende skovbørnehaver har en beliggenhed, og rammer, der bør 
være en del af et varieret dagtilbud i Viborg Kommune. 
 

Børnehuset Tommeliden Bestyrelse Område Nord 
I bestyrelserne på tværs af Viborgs institutioner er vi enige om, at tildelingen bør være ens for alle, så alle 
områder og institutioner får lige vilkår. Dog forudsætter denne tilgang, at der findes en løsning for de få 
institutioner, der har udegrupper pga. pladsmangel. I disse institutioner er udegrupper ikke et tilvalg, 
men en nødvendighed, der ikke kan fravælges ved sygdom i personalegruppen, dårligt vejr eller andet. Vi 
henviser i den forbindelse til oversigt over udegrupper, som blev udarbejdet af forvaltningen ifm. 
budgetprocessen 2016 som bilag til udvalgets møde den 14. Juni 2016, hvor det fremgår, hvilke 
institutioner, der har udegrupper pga. pladsmangel: Engelsborg Børnehus (indtil udvidelse i 2020), Fredly 
og Digterparkens Børnehus. Indtil der er fundet løsninger på de manglende kvadratmeter i de tre 
institutioner, er det nødvendigt, at der fortsat vil være ekstra tildeling til disse tre institutioner. Vi vil 
tillige gerne opfordre til, at der vedtages en blivende plan, så der ikke hvert år skal diskuteres tildeling til 
udegrupperne. Denne plan skal naturligvis ikke række længere end til, at pladsproblemerne er løst. Vi vil 
blot sikre, der ikke hvert år skal bruges energi på dette spørgsmål. 
 

Digterparkens Børnehus Bestyrelse Område Nord 
Bestyrelserne for de fem kommunale dagtilbudsområder og i de syv selvejende institutioner i Viborg 
Kommune står i fællesskab bag nedenstående høringssvar ift. at den særlige tildeling ophører fra 2018.  
I bestyrelserne på tværs af Viborgs institutioner er vi enige om, at tildelingen bør være ens for alle så alle 
områder og institutioner får lige vilkår. 
Dog forudsætter denne tilgang, at der findes en løsning for de få institutioner, der har udegrupper pga. 
pladsmangel. I disse institutioner er udegrupper ikke et tilvalg, men en nødvendighed, der ikke kan 
fravælges ved sygdom i personalegruppen, dårligt vejr eller andet. 
Vi henviser i den forbindelse til oversigt over udegrupper, som blev udarbejdet af forvaltningen ifm. 
budgetprocessen 2016 som bilag til udvalgets møde den 14. Juni 2016, hvor det fremgår, hvilke 
institutioner, der har udegrupper pga. pladsmangel: Engelsborg Børnehus (indtil udvidelse i 2020), Fredly 
og Digterparkens Børnehus. Indtil der er fundet løsninger på de manglende kvadratmeter i de tre 
institutioner, er det nødvendigt, at der fortsat vil være ekstra tildeling til disse tre institutioner. 
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Møldrup Børnehus og Hejlskovgaard Lokal-MED Område Nord 
Da der er tale om nogle små enheder, bliver konsekvensen stor, når man påtænker at fjerne den særlige 
tildeling. Dette gør, at man fjerner de ressourcer som gør, at man i hverdagen, har mulighed for at 
bevæge sig ud i lokalområdet, og udforske naturen. Man vil i endnu større udstrækning komme til at 
være alene med en gruppe børn, end man allerede er nu, hvor man formiddage og eftermiddage, kun er 
to til alle børn. Dette besværliggør, at man kan tage udgangspunkt i det enkelte barns nzu, da der kan 
være stor aldersspredning på børnegruppen. I forhold til viborg kommunes mangfoldighed ved at have 
flere forskellige tilbud til valg af institutionstyper, så vil det kunne gå ud over, at have disse særlige 
institutioner, som har specialiseret sig i forhold til at bruge naturen i dagligdagen. Har man rettet 
henvendelse til Michael/Vibe fra naturskolen, for at høre hvilke konsekvenser de tænker det vil få, da de 
jo kender de kommunale institutioner, og måske har en fornemmelse af, hvordan det vil påvirke arbejdet 
i naturbørnehaverne med de færre ressourcer?  
 

Skals Børnehus Lokal-MED Område Nord 
Der bør være en politisk beslutning på, hvilke og hvor mange unikke tilbud der skal være i et Område. 
Det er politisk besluttet, at Fredly ikke skal være en del af sammenbygningen af Skals Børnehuse. Hvis 
den særlige tildeling bortfalder, kan dagene ikke hænge sammen med de tildelte ressourcer. De fysiske 
forhold inden døre kan ikke rumme hele børnegruppen (max 15) og en deling af børn i pavillon og 
hovedhus, er der ikke personaleressourcer til. Hvis skovbørnehaven skal bevares, som det unikke tilbud, 
er der brug for den særlige tildeling. 
 

Vestbyens Børnehus Lokal-MED område Nord 
Vi synes det er en politisk beslutning at vil opretholde tilbuddet med udegrupper og skovbørnehaver og 
derfor mener vi også at der bør være en politisk beslutning at tildele økonomi/midler til dette tilbud. 
Det er ofte små enheder som er svære at drive og derfor bør der tildeles den fornødne økonomi. Der er 
et behov for tildeling af økonomi til andre børnehuse i vores område, almindelige børnehuse, som vi  gså 
ønsker der bliver set på. 
 

Områdebestyrelsen Område Øst 
Det tilslutter vi os. 
 

Børnehuset Kokholm Forældreråd Område Øst 
Vedr. ressourcetildeling til udegruppen i Børnehuset Kokholm 
Forældrerådet har den 18.04.2017 afholdt et møde for at diskutere ressourcetildeling til udegruppen 
(skovgruppen) i Børnehuset Kokholm samt prioritering af midler budget 2017-20. 
Vi er af den helt klare opfattelse, at langt de fleste forældre har valgt netop Børnehuset Kokholm pga., at 
de ældste børn (skovgruppen) får muligheden for at komme på tur to dage om ugen til Undallslund Skov. 
Der er utrolig meget læring forbundet med disse ture, og de tilhørende aktiviteter. Læringen foregår ikke 
kun i skoven, men også under hele turen til skoven og hjem igen. 
© Børnene lærer, at de skal have pakket deres rygsække og være klar til bussen kommer. 
© Tager bussen fra børnehaven og skifte bus i byen, og gå ca. en km gennem skoven med deres 
gåmakker. 
© Når børnene ankommer til basen, er der fri leg og der bliver bygget gynger, leget med træ, bygget 
huler, gået tur rundt i skoven for at kigge på dyr, savet brænde til bålet, m.m. 
© Der spises mad omkring bål, og der laves til tider mad over bål. 
© Børnene lærer også en anderledes måde omkring toiletforhold. 
© I skoven er der ”højt” til loftet, og der er masser af plads til kreative udfoldelser. 
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© Børnene skal tænke meget kreativt, da de jo kommer væk fra legesager og legeplads. Det er den frie 
fantasi, der sætter grænser. 
© Børnene får mulighed for at lære om planter og dyr. 
Ovenstående aktiviteter er med til at lære børnene at planlægge, overholde tidspunkter/aftaler, lære at 
begå sig i det offentlige rum, at begå sig blandt andre mennesker, en masse læring undervejs i løbet af 
den lange gåtur, at opleve og færde sig i naturen og lære at være kreativ med deres kammerater. 
Børnene bliver udfordret på deres faglige og sociale færdigheder. En god udvikling lige inden skolestart. 
Både forældrene og børnene synes, at det er fantastisk, at Børnehuset Kokholm har en skovgruppe. Som 
forældre kan man heller ikke undgå at lægge mærke til, hvor glade og begejstrede børnene er, når de har 
været på ture, og de oplevelser de har med i bagagen, når de kommer hjem. Det vil uden tvivl være et 
stort tab for børnene, hvis man fratager dem disse ture. 
Vi, i forældrerådet, har haft en dialog med alle forældrene omkring, hvorfor skovgruppen skal bevares. Vi 
har i brevet sammensat nogle af de kommentarer, vi har modtaget. 
På vegne af forældrene og nuværende/kommende børn i skovgruppen, håber vi, at Børne- og 
Ungdomsudvalget kan se mulighederne, og de oplevelser og læring disse ture giver børnene. Vi håber 
derfor, at udvalget vil tilgodese ressourcetildeling i budgettet 2018-20, så vi fortsat kan bevare 
børnehuset Kokholms "skovgruppe". 
På vegne af forældrene 
Forældrerådet i Børnehuset Kokholm 
 
Kommentarer fra forældre: 
Børnene får lov at udforske og opleve naturen på en måde, som ikke alle prioriterer i familierne i dag. 
Børnene lærer om dyr, små som store. hvad spiser de, (nogle dyr spiser hinanden!), Børnene lærer om spor, 
træer. naturen generelt. Hvad kan JEG spise i naturen, og hvad er giftigt. 
Der er "højt til loftet", så der kan udforskes forskellige "høje lyde og toner", som der vil blive "tysset på" på 
en almindelig legeplads og indendørs. 
At være i skoven er "frihed under eget ansvar". man skal holde øje med en voksen og de andre i gruppen for 
ikke at "blive væk". 
Når skovbørnene er ude af Børnehuset Kokholm, giver det også en helt anden ro hjemme i huset, hvor der 
nu er mere plads til de øvrige børn og der er pludselig en anden gruppe, der er de ”store” børn i huset. Der er 
også her mere overskud fra pædagoger til de børn, der er tilbage og de har mere plads at udfolde sig på. 
Bare at tage bussen lærer én en masse om, hvordan man opfører sig i det "offentlige rum", og hvordan man 
kan tage hensyn. Det lærer børn en masse om trafikken. 
Børnene lærer at bruge sin fantasi, fordi der ikke er "legesager". Man er nødt til at "finde på" og bruge 
naturen som legeplads. 
Man lærer at dele og vente på tur. Der er ikke gynger til alle. 
Ved sygdom og ferie for de store børn, får de mindre børn mulighed for at komme med i skoven. Det 
medfører et ansvar, når man som stor har nogle af de mindre fra børnehaven med i skoven. Man lærer 
"reglerne" videre. 
Børnene bliver mere rustet til skolestart, da de har lært at være en del af et fællesskab, hvor man har lært at 
tage hensyn til andre børn og passe på hinanden. Samtidig lærer de at begå sig i trafikken, modtage en 
kollektiv besked, nå deadlines, fået en bedre indlæringsevne samt fået en større interesse for naturen. 
Desuden arbejdes der i Børnehuset Kokholm ud fra de seks pædagogiske læreplanstemaer: 
1: Barnets alsidige personlige udvikling (personlige kompetencer). Hvad kan JEG? Og jeg kan måske mere, 
end jeg lige tror. 
2. Sociale kompetencer. 
Hvordan er jeg sammen med andre mennesker... både dem, jeg kender og er tryg ved, men også fremmede. 
3. Sprog 
Man lærer RIGTIG mange nye ord i naturen. Det bidrager i den grad til ordforråd og ordforståelse, dvs. både 
ens produktive og ens receptive sprogforståelse udvikles. Der er både overbegreber ("træer") og 
underbegreber (birketræer, lærketræer, buske og lignende), der kommer med ind i sproget. 
4. Krop og bevægelse. 
Naturen kan udfordre kroppen på en måde, som den "kendte" legeplads ikke kan. Der er forskellige 
klatretræer, og man finder ud af, hvad JEG kan med min krop, og bliver langsomt modigere, når man ser, 
hvad vennerne kan. 
5. Naturen og naturfænomener. 
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Du er nødt til at opleve naturen for at lære om naturen. Som nævnt omkring dyr, men også affald (hvad sker 
der, når der smides skrald og affald i naturen). Hvad kan vi bruge naturen til. Hvordan er vi gode ved 
naturen (læring omkring miljøet). hvorfor skal vi egentlig passe på naturen? 
6. Kulturelle udtryksformer og værdier. 
 

Lyngens Børnehus Lokal-MED Område Øst 
Ingen kommentarer, men vigtigt at de ”sparede” ressourcer omfordeles til ”varme hænder” 
 

Områdebestyrelsen Område Sydøst 
Vi lægger i områdebestyrelsen stor vægt på, at der bliver fundet en varig løsning. Det fremsatte 
løsningsforslag er vi overordnet set positivt indstillet overfor, om end vi kan konstatere, at det for 
område sydøst har en ikke ubetydelig negativ effekt på områdets økonomi. 
 

Sammenskrivning af MED fra Område Sydøst 
Alle MED-organer i område Sydøst tilslutter sig områdebestyrelsens høringssvar 
 

Område-MED Område Sydøst 
Område-MED tilslutter sig områdebestyrelsens høringssvar 
 

Bøgeskovens Lokal-MED Område Sydøst 
Enige med områdebestyrelsens Svar (Syd/øst) 
 

Dagplejen Lokal-MED Område Sydøst 
Fra Lokal MED Dagplejen Område Sydøst tilslutter vi os høringssvar fra Områdebestyrelsen, Dagtilbud 
Område Sydøst 
 

Egeskov Børnehave og Vuggestue og Skovbørnehaven Lokal-MED Område Sydøst 
Fra Lokal MED Egeskov Børnehave-vuggestue-Skovbørnehaven tilslutter vi os høringssvar fra 
Områdebestyrelsen, Dagtilbud Område Sydøst 
 

Børnehuset Pilekvisten Lokal-MED Område Sydøst 
Her fra Pilekvisten tilslutter vi os områdebestyrelsens svar. 
 

Rødkærsbro Børnehuse Lokal-MED Område Sydøst 
Vi er enige med det indsendte høringssvar fra områdebestyrelsen i område syd/øst 
 

Områdebestyrelsen Område Sydvest 
Områdebestyrelse SV tilslutter sig forslaget fra Børne- og Ungdomsudvalget. 
 

Område-MED Område Sydvest 
Område-MED SV tilslutter sig forslaget fra Børne- og Ungdomsudvalget, da det er MED-udvalgets 
holdning, at en sådan beslutning vil skabe ro og en fornuftig afklaring om vilkårene for budgettildelingen. 
 

Sammenskrivning Lokal-MED Område Sydvest 
Lokal-MED SV tilslutter sig forslaget fra Børne- og Ungdomsudvalget 
BEMÆRK DOG, at det kun er lokal-MED i bh Teglgården, der har ønsket at afgive svar. 
 



8 
 

Børnehuset Teglgården Lokal-MED Område Sydvest 
Vi støtter beslutningen vedr. ophør af tildeling til udegrupper og skovbørnehaver, det gælder alle 4 
punkter. Vi har ikke noget at tilføje som høringssvar. 
 

Hald Ege Børnehus Bestyrelsen Område Sydvest 
Bestyrelserne for de fem kommunale dagtilbudsområder og i de syv selvejende institutioner i Viborg 
Kommune står i fællesskab bag følgende forslag til, hvordan tildelingen til udegrupper bør ske fremover. 
Vi håber, at børne- og ungdomsudvalget vil tage nedenstående med i temadrøftelsen på udvalgets møde 
den 28. februar. I bestyrelserne på tværs af Viborgs institutioner er vi enige om, at tildelingen bør være 
ens for alle så alle områder og institutioner får lige vilkår. Dog forudsætter denne tilgang, at der findes en 
løsning for de få institutioner, der har udegrupper pga. pladsmangel. I disse institutioner er udegrupper 
ikke et tilvalg, men en nødvendighed, der ikke kan fravælges ved sygdom i personalegruppen, dårligt vejr 
eller andet. Vi henviser i den forbindelse til oversigt over udegrupper, som blev udarbejdet af 
forvaltningen ifm. budgetprocessen 2016 som bilag til udvalgets møde den 14. Juni 2016, hvor det 
fremgår, hvilke institutioner, der har udegrupper pga. pladsmangel: Engelsborg Børnehus (indtil 
udvidelse i 2020), Fredly og Digterparkens Børnehus. Indtil der er fundet løsninger på de manglende 
kvadratmeter i de tre institutioner, er det nødvendigt, at der fortsat vil være ekstra tildeling til disse tre 
institutioner. Vi vil tillige gerne opfordre til, at der vedtages en blivende plan, så der ikke hvert år skal 
diskuteres tildeling til udegrupperne. Denne plan skal naturligvis ikke række længere end til, at 
pladsproblemerne er løst. Vi vil blot sikre, der ikke hvert år skal bruges energi på dette spørgsmål. 
 

Områdebestyrelsen Område Vest 
Områdebestyrelsen kan erklære sig enig i dette. 
Vi anbefaler at der i beslutningsprocessen ikke kun tages højde for økonomien, men også for 
børneperspektivet. 
 

Område-MED Område Vest 
Område MED kan erklære sig enig i dette. 
Vi anbefaler at der i beslutningsprocessen ikke kun tages højde for økonomien, men også for 
børneperspektivet. 
 

Børnehuset Prinsen Lokal-MED Område Vest 
Vi er enige i at den særlige tildeling ophører med virkning fra budget 2018. 
 

Børnehuset Rørsangervej Lokal-MED Område Vest 
Vi har for lidt viden og information til at kunne give et høringssvar. 
 

Børnehuset Søndergaard Lokal-MED Område Vest 
Vi er enige i dette. 
 

Bulderby Lokal-MED Område Vest 
I Bulderbys MED er vi helt enige om, at vi ikke finder os kompetente til at besvare, om det er en god eller 
dårlig idé. Men vi tager for givet, at der i beslutningsprocessen ikke kun tages højde for økonomien, men 
først og fremmest for børneperspektivet – også for de børn, der direkte bliver berørt og har god gavn af 
udegruppelivet. 
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2. Den særlige tildeling til udegrupperne i Engelsborg Børnehus og Digterparkens Børnehus 
bevares, idet deres særlige tillæg først bortfalder i 2020 

 

Opsamling 
BUPL, Dagtilbuds-MED, Bestyrelserne fra Område Øst, Sydvest og Vest tilslutter sig forslaget fra BUU. 
 
Bestyrelse, Område-MED og MED i Børnehuset Lupinmarken, Skals Børnehuse, Møldrup Børnehus og 
Hejlskovgaard og Vestbyens Børnehus fremfører, at det er afgørende, at den særlige tildeling til 
Engelsborg fastholdes frem til 2020. 
 
Bestyrelsen og Lokal-MED i Digterparkens Børnehus ønsker at bevare den særlige tildeling for at kunne 
bevare børnetallet. De fremfører, at børnehuset ikke vil være bæredygtigt og kunne bevare åbningstiden 
og en forsvarlig normering ved et lavere børnetal. 
   
Bestyrelsen i Område Sydøst mener, at der bør være en overgangsordning for Skovbørnehaven. Dette 
tilslutter MED fra området sig. 
 
Hald Ege Børnehus’ bestyrelse kan ikke tilslutte sig forslaget. 
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Høringssvar 
 

BUPL: 
Derfor hilser vi også med tilfredshed, at Engelsborg Børnehus og Digterparkens Børnehus beholder 
tillægget indtil videre, samt at det videreføres i Høndruphus tilsvarende. 
 

Medarbejdersiden Dagtilbuds-MED 
Vi er tilfredse med at tillægget for udegrupper beholdes de nævnte steder indtil videre 
 

Områdebestyrelsen Område Nord 
Det er afgørende at den særlige tildeling til Engelsborg fastholdes. Det vil være helt uholdbart at alle 
børn skal være i de fysiske rammer der er i Engelsborg, indtil den forventede tilbygning står færdig i løbet 
af 2020 uden en ekstra ressource tildeling. 
 

Område-MED Område Nord 
Område MED finder at den ekstra tildeling til Engelsborg bør fastholdes frem til tilbygningen i Engelsborg 
er færdig i løbet af 2020. Dette med baggrund i de fysiske forhold. 
 

Børnehuset Lupinmarken Lokal-MED Område Nord 
Vi finder det er en nødvendighed at opretholde denne ekstra tildeling så længe det ikke er muligt at 
rumme det faktisk børnetal i eks. Engelsborgs eksisterende bygninger. 
 

Digterparkens Børnehus Bestyrelse Område Nord 
Bestyrelsen og Lokal-MED i Digterparkens Børnehus er meget bekymrede for konsekvenserne af 
beslutningen om at nednormere Digterparkens Børnehus fra 2020 for at kunne fjerne 
udegruppetildelingen på 150.000 kroner. 
  
I modsætning til Engelsborg Børnehus, som får flere m2 via en udvidelse, har udvalget for DPB valgt, at 
problemet med manglende m2 skal kompenseres ved at nedlægge 15 børnehavepladser -  svarende til 
de 15 børn, der hver dag forlader institutionen for at gå på tur, fordi der ikke er tilstrækkelig antal m2 til 
børnetallet.  
 
I praksis vil DPB dermed blive reduceret fra 66 til 51 børn. En institution i denne størrelse er ikke 
bæredygtig. I modsætning til de kommunale institutioner omfordeles der ikke midler mellem selvejende 
institutioner (som der gøres inden for de kommunale områder). I praksis vil DPB derfor alene skulle 
skabe en bæredygtig økonomi og drift med kun 51 børnehavebørn. I praksis vil det betyde, at DPB er i 
stor risiko for at måtte lukke fra 2020. 
 
DPB har alle børnehavepladser optaget frem til 2020 og allerede 14 ud af 16 vuggestuepladser frem til 
udgangen af 2018 (selvom mange af de børn, der skal i vuggestue til den tid, endnu ikke er født).  
Så sent som midt marts 2017 blev vi igen kontaktet af Pladsanvisningen, der bad os tage flere 
vuggestuebørn ud over vores normering pga. stor søgning til institutionen og voksende børnetal i 
Nordbyen. Ifølge den seneste befolkningsprognose, se vedlagte tabel, vil antallet af 0-5-årige i Nordre 
Skoledistrikt, stige igen fra 2018 med en vækst fra 227 0-5-årige i 2018 til 285 i 2027. 
  
Til udvalgets møde 14. juni 2016, da der senest blev drøftet udetildeling, vurderede forvaltningen vedr. 
DPB’s udegruppetildeling, at ”Gruppen vil ikke umiddelbart kunne være i de fysiske rammer hver dag. En 
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udbygning vil koste ca. 2.200.000 kr. Alternativt kan vælges en nednormering, men det er i forvejen svært 
at finde pladser i Viborg By” (bilag til pkt. 1, Budget 2017-2020, udvalgsmøde 14.06.16). 
 
Tommeliden rummer de øvrige 93 pladser, der findes i Nordbyens skoledistrikt. 
I dag rummes 70 procent af de nuværende 223 0-5 årige i Tommeliden og DPB. 
Forestiller man sig, at DPB reduceres med 15 pladser i 2020 vil 63 procent af de til den tid 253 0-5 årige 
kunne rummes i de to institutioner. 
Dette forudsætter dog, at DPB kan drives bæredygtigt med 51 børn. Det forventer vi ikke er muligt. 
Åbningstiden og normeringen kan ikke opretholdes på forsvarlig vis. 
 
Såfremt DPB må lukke, vil Tommeliden kunne rumme 37 procent af områdets 253 0-5 årige i 2020. 
 
Vil man bede 63 procent af Nordbyens småbørnsforældre køre til Bulderby eller en anden institution 
uden for skoledistriktet hver dag? Hvordan passer det sammen med at sikre mangfoldighed i dagtilbud? 
Hvordan vil man sikre de gode overgange, som er en væsentlig del af nye forlig på området, hvis kun 37 
procent af de 0-5 årige faktisk går i institution i skoledistriktet? Samarbejdet mellem institution og skoler 
er alt andet lige bedre inden for skoledistrikterne end på tværs. 
 
 
Bestyrelsen og Lokal-MED i Digterparkens Børnehus vil derfor appellere til, at udvalget – såfremt man 
ikke ønsker at bygge til i DPB – tillader en fortsat udegruppetildeling på 150.000 kroner pr. år også efter 
2020, så vi kan opretholde vores nuværende børnetal på 64 børn.  
Alternativet vil være at tvinge en veldrevet og søgt institution i et område, hvor børnetallet vokser, til at 
lukke – for at kunne fjerne udegruppetildelingen på 150.000 kroner. 

 

Møldrup Børnehus og Hejlskovgaard Lokal-MED Område Nord 
Ok tildelingen bevares, da der er givet tilsagn om optagelse af ekstra børn frem til 2020 
 

Skals Børnehus Lokal-MED Område Nord 
Det er vigtigt at den særlige tildeling til udegruppen i Engelsborg Børnehus bevares, på grund af de 
fysiske rammer. 
 

Vestbyens Børnehus Lokal-MED område Nord 
Det er ok at der bliver tildelt økonomi til Engelsborg og Digterparken for indeværende periode. 
 

Områdebestyrelsen Område Øst 
Tilslutter vi os, pga. pladsmangel i Børnehusene. 
 

Lyngens Børnehus Lokal-MED Område Øst 
Vi undrer os over hvorfor beslutningen ikke også omfatter disse 2 børnehuse, og synes det ville være 
naturligt at tage skridtet fuldt ud. Her er det ”kun” almindelige børnehuse, som har et ekstra tilbud. 
 

Områdebestyrelsen Område Sydøst 
Vi er i område sydøst skeptiske overfor at Skovbørnehaven i område sydøst ikke er medtaget under de 
grupper, som dagligt forlader børnehuset for at gå til andre lokaliteter. Skovbørnehaven er 
hjemmehørende i baraklignende bygninger, der ikke egner sig til at blive fast benyttet gennem en hel 
dag. Vi mener, at der bør være lige vilkår for alle med de samme udfordringer. Det vil sige, at 
overgangsordningen for andre institutioner også bør omfatte skovbørnehaven, hvilket vil give os 
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mulighed for at tilrette økonomien og tilbuddet til de nye økonomiske rammer. I område sydøst er vi 
under stor konkurrence fra private daginstitutioner, der netop slår sig op på skov og natur. I den 
konkurrence ser vi i områdebestyrelsen vores udegruppe og skovbørnehave som en vigtig del af det 
kommunale tilbud med henblik på at fastholde flest mulige børn i de kommunale institutioner og i 
naturlig forlængelse deraf de kommunale skoler. Tanken, om at lade besparelsen træde igennem med 
tilbagevirkende kraft, tager vi skarpt afstand fra. 
 

Sammenskrivning af MED fra Område Sydøst 
Alle MED-organer i område Sydøst tilslutter sig områdebestyrelsens høringssvar 
 

Område-MED Område Sydøst 
Område-MED tilslutter sig områdebestyrelsens høringssvar 
 

Bøgeskovens Lokal-MED Område Sydøst 
Enige med områdebestyrelsens Svar (Syd/øst) 
 

Dagplejen Lokal-MED Område Sydøst 
Fra Lokal MED Dagplejen Område Sydøst tilslutter vi os høringssvar fra Områdebestyrelsen, Dagtilbud 
Område Sydøst 
 

Egeskov Børnehave og Vuggestue og Skovbørnehaven Lokal-MED Område Sydøst 
Fra Lokal MED Egeskov Børnehave-vuggestue-Skovbørnehaven tilslutter vi os høringssvar fra 
Områdebestyrelsen, Dagtilbud Område Sydøst 
 

Børnehuset Pilekvisten Lokal-MED Område Sydøst 
Vi tilslutter os områdebestyrelsens svar. 
 

Rødkærsbro Børnehuse Lokal-MED Område Sydøst 
Vi er enige med det indsendte høringssvar fra områdebestyrelsen i område syd/øst 
 

Områdebestyrelsen Område Sydvest 
Områdebestyrelse SV tilslutter sig forslaget fra Børne- og Ungdomsudvalget. 
 

Område-MED Område Sydvest 
Område-MED SV tilslutter sig forslaget fra Børne- og Ungdomsudvalget 
 

Sammenskrivning af Lokal MED Område Sydvest 
Lokal-MED SV tilslutter sig forslaget fra Børne- og Ungdomsudvalget 
 

Hald Ege Børnehus Bestyrelsen Område Sydvest 
Bestyrelsen i Hald Ege Børnehus vil ikke slutte op om en model, der fjerner det økonomiske grundlag for 
en enkelt institution og dermed tvinger den til at lukke, når andre har fået tildelt midler til at kunne 
opretholde børnetallet ved tilbygning af flere m2. 
 

Områdebestyrelsen Område Vest 
Områdebestyrelsen kan erklære sig enig i dette. 
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Område-MED Område Vest 
Område MED kan erklære sig enig i dette. 
 

Børnehuset Rørsangervej Lokal-MED Område Vest 
Vi har for lidt viden og information til at kunne give et Høringssvar 
 

Bulderby Lokal-MED Område Vest 
I Bulderbys MED er vi helt enige om, at vi ikke finder os kompetente til at besvare, om det er en god eller 
dårlig idé. Men vi tager for givet, at der i beslutningsprocessen ikke kun tages højde for økonomien, men 
først og fremmest for børneperspektivet – også for de børn, der direkte bliver berørt og har god gavn af 
udegruppelivet. 

 
 



15 
 

 
3. Den særlige tildeling til puljeordningen Høndruphus bevares indtil videre 

 

Opsamling 
Bestyrelse og MED i Område Nord undrer sig og finder det uhensigtsmæssigt, at Høndruphus bevarer sin 
særlige tildeling, når den fratages Fredly og Hejlskovgaard. 
 
Områdebestyrelsen i Område Sydøst finder, at Høndruphus bør fratages den særlige tildeling i 2020 som 
de øvrige institutioner, hvilket MED i området tilslutter sig. 
 
Bestyrelser og Område-MED i Område Sydvest og Vest tilslutter sig forslaget. 
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Høringssvar 
 

Områdebestyrelsen Område Nord 
Bestyrelsen er undrende over for at tillægget til puljeordningen Høndruphus bevares indtil 2020 når 
oplægget er, at den særlige tildeling skal bortfalde for Fredly og Hejlskovgaard og øvrige 
naturbørnehaver og udegrupper allerede i 2018. 
Det er for bestyrelsen meget svært at finde holdbare argumenter for dette. 
 

Område-MED Område Nord 
Der er i område MED en undren i forhold til, at man politisk vælger at tilgodese en pulje institutionen 
som Høndrup hus frem mod 2020, når det samme ikke gør sig gældende for de kommunale tilbud Fredly 
og Hejlskovgaard. 
 

Børnehuset Lupinmarken Lokal-MED Område Nord 
Vi finder det uhensigtsmæssigt at Høndruphus har en særlig tildeling til sammenligning med eksempelvis 
Fredly og Hejlskovgård. Det bør politisk drøftes og besluttes hvad denne særlige tildeling skal 
opretholdes for. 
 

Møldrup Børnehus og Hejlskovgaard Lokal-MED Område Nord 
Har svært ved at finde argumenterne for, at tildelingen bevares i Høndruphus, når den fjernes i de 
kommunale naturbørnehaver. Dette er medvirkende til, at det bliver sværere for de kommunale 
naturbørnehaver, at levere samme pædagogiske kvalitet i forhold til udeliv, da de ikke får stillet samme 
ressourcer til rådighed. 
 

Skals Børnehus Lokal-MED Område Nord 
Det undrer at den særlige tildeling bevares i puljeordningen Høndruphus, når den særlige tildeling  
bortfalder i sammenlignende huse, om Fredly og Hejlskovgård. 
 

Vestbyens Børnehus Lokal-MED område Nord 
Vi finder det ikke rimeligt at der bliver givet ekstra midler til Høndruphus, når der bliver fjernet midler i 
de kommunale udegrupper og skovbørnehaver. 
 

Områdebestyrelsen Område Øst 
Ingen kommentar. 
 

Lyngens Børnehus Lokal-MED Område Øst 
Her synes vi det er relevant at bevare tildeling da det decideret er et udegruppetilbud.  
 

Områdebestyrelsen Område Sydøst 
I forlængelse af ønsket om lige vilkår for alle og en gang for alle at lukke sagen, springer det i øjnene, at 
en enkelt institution ikke underlægges de samme vilkår som alle øvrige kommunale som selvejende 
institutioner. Naturbørnehaven Høndruphus bør ligeledes med de øvrige berørte institutioner omfattes 
af ordningen med 10.000 kr. pr. barn, der udfases i 2020. 
 

Sammenskrivning af MED fra Område Sydøst 
Alle MED-organer i område Sydøst tilslutter sig områdebestyrelsens høringssvar 
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Område-MED Område Sydøst 
Område-MED tilslutter sig områdebestyrelsens høringssvar 
 

Bøgeskovens Lokal-MED Område Sydøst 
Enige med områdebestyrelsens Svar (Syd/øst) 
 

Dagplejen Lokal-MED Område Sydøst 
Fra Lokal MED Dagplejen Område Sydøst tilslutter vi os høringssvar fra Områdebestyrelsen, Dagtilbud 
Område Sydøst 
 

Egeskov Børnehave og Vuggestue og Skovbørnehaven Lokal-MED Område Sydøst 
Fra Lokal MED Egeskov Børnehave-vuggestue-Skovbørnehaven tilslutter vi os høringssvar fra 
Områdebestyrelsen, Dagtilbud Område Sydøst 
 

Børnehuset Pilekvisten Lokal-MED Område Sydøst 
Vi tilslutter os områdebestyrelsens svar. 
 

Rødkærsbro Børnehuse Lokal-MED Område Sydøst 
Vi er enige med det indsendte høringssvar fra områdebestyrelsen i område syd/øst 
 

Områdebestyrelsen Område Sydvest 
Områdebestyrelse SV tilslutter sig forslaget fra Børne- og Ungdomsudvalget. 
 

Område-MED Område Sydvest 
Område-MED SV tilslutter sig forslaget fra Børne- og Ungdomsudvalget 
 

Sammenskrivning Lokal-MED Område Sydvest 
Lokal-MED SV tilslutter sig forslaget fra Børne- og 
Ungdomsudvalget 
 

Områdebestyrelsen Område Vest 
Områdebestyrelsen kan erklære sig enig i dette. 
 

Område-MED Område Vest 
Område MED kan erklære sig enig i dette. 
 

Børnehuset Rørsangervej Lokal-MED Område Vest 
Vi har for lidt viden og information til at kunne give et høringssvar. 
 

Bulderby Lokal-MED Område Vest 
I Bulderbys MED er vi helt enige om, at vi ikke finder os kompetente til at besvare, om det er en god eller 
dårlig idé. Men vi tager for givet, at der i beslutningsprocessen ikke kun tages højde for økonomien, men 
først og fremmest for børneperspektivet – også for de børn, der direkte bliver berørt og har god gavn af 
udegruppelivet. 
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4. Der tages stilling til fordeling af de resterende midler på et senere tidspunkt 

 

Opsamling 
Bestyrelse og MED i Område Nord finder, at det giver usikkerhed at udskyde prioriteringen af midlerne. 
 
Bestyrelser og MED i Område Sydøst og Sydvest tilslutter sig, at fordelingen af midlerne sker på et senere 
tidspunkt. 
 
Bestyrelsen i Område Vest anbefaler, at beslutningsprocessen tager højde for børneperspektivet og ikke 
kun økonomien. 
 
Flere høringsparter fremfører, at midlerne bør tildeles områderne og anvendes til øget normering for at 
højne kvaliteten. 
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Høringssvar 
 

Medarbejdersiden Dagtilbuds-MED 
Vi forventer, at ressourcerne bliver lagt ud decentralt til at højne kvaliteten i det pædagogiske arbejde. 
 

Områdebestyrelsen Område Nord 
Bestyrelsen finder det skaber usikkerhed, at der ikke træffes en beslutning om prioritering af de 
resterende midler hurtigst muligt. 
Det er en unødig udfordring i forhold til områdernes økonomi når der som i område NORD skal træffes 
beslutning om ligelig fordeling til alle enheder eller en prioritering af midler til at opretholde Fredly og 
Hejlskovgaard som de tilbud de er i dag. 
 

Område-MED Område Nord 
Område-MED finder det skaber usikkerhed, at der ikke træffes en beslutning om prioritering af de 
resterende midler hurtigst muligt. 
Det er en unødig udfordring i forhold til områdernes økonomi når der som i område NORD skal træffes 
beslutning om ligelig fordeling til alle enheder eller en prioritering af midler til at opretholde Fredly og 
Hejlskovgaard som de tilbud de er i dag. 
 

Børnehuset Lupinmarken Lokal-MED Område Nord 
Vi finder det skaber usikkerhed i flere enheder i dagtilbud at der ikke træffes en beslutning nu om 
prioritering af midler. Vi finder det er en unødig udfordring at områderne – her eks. Område Nord skal 
træffe beslutning om ligelig fordeling til alle enheder, eller prioritering af de i forvejen ikke bæredygtige 
enheder Hejlskovgård og Fredly. Alle enheder vil have gavn af en ekstra tildeling, og beslutningen bør 
derfor træffes politisk. 
 

Børnehuset Tommeliden Lokal-MED Område Nord 
Vi tænker, at det er positivt, at styrke kvaliteten i dagtilbud med en øget økonomisk tildeling. De flere 
varme hænder kan være med til at give mere kvalitet i form af tid til at komme rundt om det enkelte 
barn, at større nærvær pga flere hænder og højere faglighed. Det vil automatisk smitte positivt af på 
personalets engagement og psykiske arbejdsmiljø og give større arbejdsglæde til gavn for børn, forældre. 
Det vil være med at øge ressourcer til at udvikle forældresamarbejdet og sætte fokus på at få mere 
kvalitet i indsatsområderne fx forældresamarbejde og arbejdet med overgange. 
 

Vestbyens Børnehus Lokal-MED område Nord 
? 

Områdebestyrelsen Område Øst 
Vi har en forventning om at midlerne bliver tildelt dagtilbudsområderne. 
 

Lyngens Børnehus Lokal-MED Område Øst 
Ingen kommentarer 
 

Områdebestyrelsen Område Sydøst 
Områdebestyrelsen i område Sydøst accepterer løsningen i pkt. 4. 
 

Sammenskrivning af MED fra Område Sydøst 
Alle MED-organer i område Sydøst tilslutter sig områdebestyrelsens høringssvar 
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Område-MED Område Sydøst 
Område-MED tilslutter sig områdebestyrelsens høringssvar 
 

Bøgeskovens Lokal-MED Område Sydøst 
Enige med områdebestyrelsens Svar 
(Syd/øst) 
 

Dagplejen Lokal-MED Område Sydøst 
Fra Lokal MED Dagplejen Område Sydøst tilslutter vi os høringssvar fra Områdebestyrelsen, Dagtilbud 
Område Sydøst 
 

Egeskov Børnehave og Vuggestue og Skovbørnehaven 
Fra Lokal MED Egeskov Børnehave-vuggestue-Skovbørnehaven tilslutter vi os høringssvar fra 
Områdebestyrelsen, Dagtilbud Område Sydøst 
 

Børnehuset Pilekvisten Lokal-MED Område Sydøst 
Vi tilslutter os områdebestyrelsens svar. 
 

Rødkærsbro Børnehuse Lokal-MED Område Sydøst 
Vi er enige med det indsendte høringssvar fra områdebestyrelsen i område syd/øst 
 

Områdebestyrelsen Område Sydvest 
Områdebestyrelse SV tilslutter sig forslaget fra Børne- og Ungdomsudvalget. 
 

Område-MED Område Sydvest 
Område-MED SV tilslutter sig forslaget fra Børne- og Ungdomsudvalget 
 

Sammenskrivning Lokal-MED Område Sydvest 
Lokal-MED SV tilslutter sig forslaget fra Børne- og Ungdomsudvalget 
 

Hald Ege Børnehus Bestyrelsen Område Sydvest 
Det vil ikke give mening at udskyde beslutningen til et senere tidspunkt. 
 

Områdebestyrelsen Område Vest 
Områdebestyrelsen kan erklære sig enig i dette. 
 
Vi anbefaler at der i beslutningsprocessen ikke kun tages højde for økonomien, men også for 
børneperspektivet. 
 

Område-MED Område Vest 
Område MED kan erklære sig enig i dette. 
 
Vi anbefaler at der i beslutningsprocessen ikke kun tages højde for økonomien, men også for 
børneperspektivet. 
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Børnehuset Prinsen Lokal-MED Område Vest 
Da vi i område Vest ikke har haft udegrupper og ikke har fået den ekstra tildeling vil vi foreslå at 
budgetmidlerne fordeles på områdes Vests børnehuse.  
 

Børnehuset Rørsangervej Lokal-MED Område Vest 
Vi har for lidt viden og information til at kunne give et høringssvar. 
 

Bulderby Lokal-MED Område Vest 
I Bulderbys MED er vi helt enige om, at vi ikke finder os kompetente til at besvare, om det er en god eller 
dårlig idé. Men vi tager for givet, at der i beslutningsprocessen ikke kun tages højde for økonomien, men 
først og fremmest for børneperspektivet – også for de børn, der direkte bliver berørt og har god gavn af 
udegruppelivet. 

 

 

 

 

 

 


